

# Appel à candidatures

**Prix Joël Ménard 2021**



*Dans ce document, le masculin inclut le féminin et est utilisé sans discrimination.*

La Fondation Alzheimer décernera en 2021 les Prix Joël Ménard, destinés à **récompenser des jeunes médecins et/ou scientifiques pour leurs contributions à la recherche sur la maladie d'Alzheimer et les maladies apparentées.**

**Un prix de 2 500€ sera remis dans chacun des 3 domaines suivants :**

1. Recherche fondamentale
2. Recherche clinique et translationnelle
3. Recherche en sciences humaines et sociales (\*)

Les candidats doivent être âgés de moins de 40 ans à la date de soumission du dossier et travailler dans un laboratoire de recherche ou un service clinique d'un organisme public français. Toutes les disciplines sont éligibles (biologie, imagerie, génétique, clinique, santé publique, économie, sociologie, éthique ...). Aucune condition de nationalité n'est exigée.

**Le Conseil Scientifique International de la Fondation est chargé de la sélection des lauréats (il se réserve la possibilité de ne pas attribuer de prix si les conditions de qualité requises ne sont pas réunies).**

**Le dossier de candidature doit contenir :**

1. Le formulaire de candidature en anglais
2. Une lettre de motivation (2 pages maximum)
3. Deux lettres de recommandation.

**Le dossier doit être soumis via ProposalCentral ([ici](#)), avant le 28 mai 2021, 23:59** (heure de Paris). Un compte ORCID est nécessaire à la préparation du dossier (<https://orcid.org/>).

(\*) Les candidatures de neuropsychologie sont à rattacher à la recherche clinique et translationnelle.

# Call for applications

## 2021 Joël Ménard Awards



*In this document, the masculine includes the feminine and is used without discrimination.*

Applications are open for the 2021 Joël Ménard award. It **honors physicians and scientists in their early career and for their contributions to Alzheimer's and related diseases research.**

**The €2,500 award is given to individuals with an excellent track record on each of the following areas:**

1. Basic research
2. Clinical and translational research
3. Social and healthcare research (\*)

Candidates should work in France, either in a research or clinical department in the public or private sector, and be under the age of 40 at the submission deadline. Researchers from all disciplines are eligible, including biology, imaging, genetics, chemistry, medicine, clinical research, public health, economy, sociology, and ethics. There is no nationality requirement.

**The selection is performed by the Fondation's Scientific Advisory Board, which is composed of international experts in each of the three fields (the Board reserves the right to not grant awards if applications do not meet the selection criteria).**

**Application must include the following items:**

1. Application form in English
2. Letter of motivation (2 pages maximum)
3. Two letters of recommendations.

**The application must be submitted via ProposalCentral ([here](#)), before **May 28th, 2021, 11:59 PM** (Paris time). Please note that you need an ORCID account to complete the application process (<https://orcid.org/>).**

(\*) Applications in the field of neuropsychology should be submitted under the clinical and translational category.